
 

 

 

BCA 

 
BEGELEIDINGSCOMMISSIE ACCOUNTANT 

 
VERSLAG 

van de vergadering op woensdag 29 juni 2016 (op 14 september 2016 
vastgesteld) 

 
 
Aanwezig:  Leden: T. Serlie (vz), J. Smits, H. Bronts, R. Koch 

Griffie: H.G. Parker Brady (statenonderzoeker) 
Accountant: D. Engwerda en D. Viersen (EY) 
Genodigden: C. Bijl (gedeputeerde financiën) en A. Strasser-Borgers (FPB) 

Afwezig:  mw. S. Buissink (griffier), mw. G. Dikkers en J. van Dalen 
 

1. Opening en mededelingen 
Geen mededelingen. 

 
2. Vaststelling agenda 
Geen wijzigingen.  
 

3. Verslag 26 december 2015 
Ten gevolge van een technisch probleem is het conceptverslag van 26 december niet beschikbaar. 

 

4. Accountantsverslag 2015 en reactie GS 
De accountant geeft een toelichting op het verslag. Het verslag is afgerond op 22 april met een 
goedkeurende controleverklaring. Hij constateert dat de samenwerking tussen EY en de organisatie/ 
GS soepel is verlopen. De accountant had twee kleine controleopmerkingen (over de rechtmatigheid 
van een uitgave en reserve grondwaterheffing die eigenlijk een voorziening had moeten zijn). Er was 
een bevinding over de SiSa-bijlage, maar dit valt buiten de invloed van de provincie. Hij stelt vast dat 
de bevindingen uit de Managementletter goed zijn opgevolgd. 
 
Ten aanzien van het resultaat over 2015 constateert de accountant een fors percentage (10,2%) 
overschrijding ten opzichte van het begrotingstotaal. De oorzaken liggen deels buiten de invloedsfeer 
van de provincie en zijn deels ontstaan door het doorschuiven van projecten in de tijd. De provincie 
heeft al verbeteringen doorgevoerd. Ten aanzien van het weerstandsvermogen heeft de provincie de 
aanbevelingen van EY van vorig jaar goed opgevolgd; het weerstandsvermogen bevindt zich nu op 
ruim voldoende niveau. 
 
Een van de aandachtspunten vanuit de BCA was de waardering van revolverende gelden. Van een 
totaal aan uitzettingen van €165 miljoen is €19,5 miljoen revolverend. EY adviseert een periodieke 
herbeoordeling van meerjarige relaties met partijen met een bepaald risicoprofiel. Over de notitie 
verbonden partijen signaleert hij het probleem van de tijdige aanlevering van jaarcijfers van verbonden 
partijen. In de paragraaf verbonden partijen staan vaak verouderde jaarcijfers vermeld.  



 

 

Reacties van commissieleden: 
De heer Koch is benieuwd of de stringentere eisen vanuit de AFM toezichthouder aan de accountants 
doorwerken in zijn werkzaamheden. Ook is hij geïnteresseerd hoe de accountant aankijkt tegen de 
gebruikte systematiek om meer grip te krijgen op de begroting. Verder stelt hij een vraag over de 
achtergrond van een niet rechtmatige aanbesteding bij de inkoop (blz. 25 van het verslag).  
 
De heer Engwerda geeft aan dat hij merkbaar stringenter is geworden in zijn controlewerkzaamheden 
en met meer formaliteiten te maken heeft. Als voorbeeld: Rond het onderwerp Wet Normering 
Topinkomens constateert hij dat bij de toelichting al kleine verschillen gemeld moeten worden.  
Over het begrotingsbeheer geeft hij aan dat de voormalige gedeputeerde al verbetermaatregelen 
heeft getroffen. Incidentele opbrengsten zijn soms moeilijk in te schatten. Een punt van aandacht blijft 
de projectbeheersing, zoals bij de Spoorbrug bij Coevorden.  
 
Mevrouw Strasser meldt dat de onrechtmatige aanbesteding bij de inkoop niet meer te corrigeren was. 
Er was in dit geval geen sprake van Europese aanbesteding. Het betrof een afwijking van de GS regel 
over aanbesteding. De heer Bijl vult aan dat dit een punt van alertheid bij de organisatie. Ook ligt de 
focus op het melden aan PS. Ten aanzien van het begrotingsbeheer is hij verheugd dat er 
verbetermaatregelen zijn genomen. Hij memoreert dat in 2015 nog grotendeels de ambities van het 
vorige college werden uitgevoerd. 
 
De heer Smits heeft twee opmerkingen: 
Of de accountant kan aangeven wat de oorzaken van het begrotingsoverschot zijn. Ten aanzien van 
het begrotingsbeheer uit hij zijn zorg of de organisatie genoeg capaciteit heeft om de ambities te 
realiseren. Hier besteedt de accountant geen aandacht aan in zijn verslag. Als tweede punt geeft aan 
dat hij het onjuist vindt dat de bespreking van het accountantsverslag in de BCA na de vaststelling van 
de jaarstukken in PS plaatsvindt. De heren Koch en Bronts sluiten zich hierbij aan. De voorzitter geeft 
aan dat de oorspronkelijke vergaderdatum (25 mei) is verplaatst op verzoek van het Presidium 
vanwege de installatie van de nieuwe Gedeputeerde. 
 
De accountant geeft aan dat er geen totaalanalyse is uitgevoerd naar de oorzaken van het 
begrotingsoverschot. Hij heeft geen indicaties/ signalen ontvangen dat er sprake is van 
capaciteitsproblemen in de organisatie. Hij geeft aan dat hij dit als aandachtspunt kan meenemen bij 
de jaarrekening 2016, maar dat hij dit niet tot de taak van de accountant rekent. Op de reactie van de 
voorzitter om het bij de Commissie van Onderzoek te leggen, geeft de heer Parker Brady aan dat een 
dergelijke operationele audit niet past bij het type onderzoek dat de griffie uitvoert. De heer Engwerda 
geeft aan dat een audit eventueel door de Noordelijke Rekenkamer uitgevoerd zou kunnen worden.  
 

5. Notitie herijking financieel toezicht gemeenten 
De heer Parker Brady geeft een toelichting op het traject rond de totstandkoming van de notitie en legt 
de leden van de BCA de vragen in de memo voor, in het bijzonder de vraag of de BCA vindt dat het 
stuk zo naar de Commissie FCBE kan.  
 
De heer Engwerda merkt als aanvulling op de notitie op, dat veel gemeenten, ook in Drenthe, geen 
goedkeurende verklaring van de accountant dreigen te krijgen. Dit hangt samen met de geschetste 
problematiek. Gemeenten informeren bij de provincie wat die gaat doen. 
Ten aanzien van de grondexploitaties wijst de accountant op een wijziging in de BBV waarbij een 
maximum van 10 jaar voor grondexploitaties gaat gelden. Dit kan bij gemeenten tot problemen leiden. 
 
De heer Koch vraagt zich af waarom de Financiële Verkenningen in 2011 zijn stopgezet. Hij zou deze 
graag terug zien. De heer Smits vult aan dat GS nog steeds de informatieplicht hebben om PS bij 



 

 

incidenten te informeren. Beide heren geven aan dat zij de formulering in de notitie op blz. 4 over de 
wispelturigheid van het Rijk ongelukkig vinden. Dit wordt aangepast. 
 
De heren Smits, Bronts en Koch zijn verder van mening dat de notitie voldoende informatie biedt, ook 
over de rol van PS en dat het stuk met de bovengenoemde kleine aanpassing als ingekomen stuk 
naar de leden van de Commissie FCBE kan. 
 
Via de heer Parker Brady geeft de heer van Dalen door dat hij positief is over de vragen. Hij vraagt wel 
bij conclusie 3 of er al elders onderzoek plaatsvindt naar de gevolgen van de decentralisaties voor 
financiën van de gemeenten. Dit is volgens de heer Parker Brady niet het geval.  
 

6. Datum volgende vergadering 
De eerstvolgende bijeenkomst zal op woensdag 14 september zijn om 10.30 uur. Onderwerpen zijn de 
aandachtspunten voor de interimcontrole 2016 en het normenkader/ protocol. 


